
Broilerit 

 

Taas on julkisin varoin ylläpidettävä teeveemme täyttynyt urheilusta, tuosta nykyai-

kaisten broilereiden kirmailusta. Säät Suomessa kisojen aikana pysyivät hehkeimmil-

lään, joten onneksi löytyi muutakin puuhaa. On voinut kruisailla lempeässä ilmassa 

pitkin kiemuraisia teitä ja pelata täysillä tennistä Melassuon kelpo kentillä. 

 

En ole kuitenkaan ihan tyystin kyennyt Pariisiakaan laestamaan. Valtakunnan pää-

uutistenkin pääaiheeksi kohosi yhtenä päivänä hetki, jolloin musta atleetti makasi 

selällään juoksuradalla. 

 

Nykyurheilussa on paljon mätää. Sanavalmiit selostajamme pyrkivät väkisin pysy-

mään kohteliaina, vaikka takuulla tietävät taustat. Kun joku kilpailija oli juuri kisojen 

aattona vapautunut doping-rangaistuksestaan, uskalletaan se vienosti mainita.  

 

Valtaosan kohdalla olisi pitänyt kertoa hormoonihörhöilyistä aikaisempien kyseen-

alaisten urheilusaavutusten asemesta. On siitä viehkeys ja aistillisuus kaukana, kun 

katselee vaikkapa nykypäivän naispikajuoksijoita. Sanna Pintusevits tai Jekaterina 

Tanu. Yök! 

 

Jotkut ennakkosuosikit ovat kummallisesti vetäytyneet juuri, kun heidän huippuhet-

kensä oli käsillä. Yksi astui loppukilpailun aattona hotellissaan lasipalaan ja joutui 

vetäytymään. Samaan aikaan juoksijan kotimaassa vuoti julkisuuteen uutinen muu-

taman urheilijan kärystä. Muistuu mieleen sauvakatkot ja siteen irtoamiset eräissä 

toisissa tohinoissa. 

 

Asemaansa hakevat pikkumaat jatkavat urheilijoiden ostamista. Olisi mielenkiintois-

ta nähdä, mitä Qatarin valtion tekemissä urheilijain ostosopimuksissa todella lukee. 

 

Viivähdin kisojen aikana pari päivää Norjassa. Paikalla oli väkeä myös Ruotsista ja 

Tanskasta. Ruotsalaisethan kahmivat rutosti menestystä, kun taas me muut Pohjois-

maat rämmimme mutasarjassa. Norjassa kummastellaan nyt, mihin yhtäkkiä katosi 

maan yleisurheilu. Ruotsin uusi urheiluprinsessa Caroline Klüft on sen sijaan kovas-

sa vedossa ja tulossa stadionille yksin murskaamaan koko Suomen naisjoukkueen. 

 

Miksi suomalaiset käyttävät niin paljon dopingia? Tästä kirotusta kysymyksestä en 

näytä pääsevän eroon. Miksi minun pitää selitellä toisten toilailuja. Koska kotimaa-

taan ei voi täysin kirotakaan, pitää kehitellä tukitarinoita. Eikä voi ihan noin vaan 

väittää, että käytättehän tekin. Vaikka sen näkeekin. 

 

Mutta hauskinta näissä broilereiden kisoissa oli se pieni vikkelä vekotin, joka heitto-

välineen vielä leijaillessa kiisi kiemurrellen kentälle, ja toi kalun jälleen seuraavalle. 

Sitä olisi pitänyt esitellä tarkemmin. Onnenpekka sellaisen kuski! Mitenkähän meni-

jän puikkoihin pääsisi! 

 

pajen 


